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Education is very important in everyone's life. Study abroad gives excellent 

opportunity for achieving these goals.  

The reasons to study abroad are the following: seeing the world and broa-

dening experience; gaining a new perspective on one‘s own country; learning a 

language in a country where it is spoken; improving one‘s professional and fi-

nancial potential. Studying abroad gives international skills, employment oppor-

tunities and income potential.   

The drawbacks of study abroad programs include academic transfer issues 

and money issues.   

Thus, once all advantages and disadvantages have been looked into, it can 

be estimated that there are far more pros, than cons. There are countries leading 

in the number of foreign students: the USA, the United Kingdom and Germany. 

These countries are pursuing the policy of attracting students from all over the 

world to their universities. The policy includes improvement of quality of educa-

tional services in accordance with international standards. 

In Belarus, the number of people willing to study abroad increases by 14-

15% every year. Major group comprises young people of 18 and accounts 45%. 

International research organizations and Belarusian researchers as well de-

note the process of young educated people going abroad as ‗brain drain‘. The 

process is believed to have just a negative side, which is obvious: young intelli-

gent people are the greatest potential of the country. However there is a positive 

side as well. The opportunity to work and study abroad enhances involvement of 

our specialists in the international academic and scientific community and 

enables to educate highly qualified professionals. 

Studying abroad is a great opportunity, but great number of young people 

considers it as an opportunity to leave abroad, not just get an education. This is a 

problem that needs to be solved. The possible solutions: raising students‘ and 

post-graduates‘ allowance; awarding diplomas of international status; attraction 

students on the job in native country; developing new prestigious professions; 

improvement of educational system. 

Thus, education abroad is very popular, but Belarus is offers great possi-

bilities to launch your successful career as well.  If there is a will, there is a way 

to obtain the knowledge you wish. 
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Для создания имитационных моделей и проведения имитационных 
экспериментов, как правило, необходимы специализированные программ-
ные средства и специальная подготовка для работы с такими средствами. 
Поэтому актуальной является задача создания программного комплекса 
имитационного моделирования производственно-экономической деятель-
ности (ПЭД) предприятия, который сможет эксплуатировать человек, при-
нимающий управленческие решения. 

Подобная задача решена в программно-технологическом комплексе 
имитации сложных систем (ПТКИ) BelSim. На основе доработки отдель-
ных компонентов данного комплекса с добавлением новых компонентов 
создан программный комплекс имитации производственно-экономической 
деятельности (ПКИПЭД) предприятия ОАО «Обувь», именуемый 
ShagoVita Pro.  

Компонент ввода исходных данных ShagoVita Pro предоставляет 
пользователю удобный и интуитивно понятный графический интерфейс. 
Данный модуль позволяет сохранять данные модели в виде двоичного 
файла, а также в виде XML-файла для использования в ПТКИ BelSim. Блок 
имитационного моделирования реализован на основе подсистемой моде-
лирования PSTL ПТКИ BelSim. Для удобства установки ПКИПЭД 
ShagoVita Pro и его дальнейшего использования блок ввода данных модели 
и блок имитационного моделирования объединены, став компонентами 
программного модуля ввода данных модели и проведения имитационных 
экспериментов. 

Блок обработки и анализа результатов экспериментов предоставляет 
пользователю удобный интерфейс для обработки результатов имитацион-
ных экспериментов, их графического представления и отображения на од-
ном графике нескольких зависимостей. Это позволяет упростить работу 
конечного пользователя с ПКИПЭД ShagoVita Pro. Возможность запуска 
модуля обработки результатов экспериментов из модуля ввода исходных 
данных позволяет пользователю достаточно быстро осуществить итераци-
онный процесс подготовки данных модели, проведения имитационных 
экспериментов, обработки и анализа результатов, поскольку пользователь 
работает не с несколькими программными модулями в отдельности, что 
является недостатком ПТКИ BelSim, а с одним программным модулем.   




